

EDİTÖRDEN

Muhterem okuyucularımız Hadith dergimizin 9. sayısı ile yine karşınızdayız. Yayın hayatına başladıktan sonra 9 sayı çıkartmayı nasip eden Rabbimize hamdolsun!

Her geçen gün yayın standardımızı artırmaya devam ediyoruz. Bu süreçte daha önceden taranıyor olduğumuz index copernicus (Master Journal List) gibi alan indekslerine ilaveten tanınmış uluslararası alan indekslerinden EBSCO- Central & Eastern European Academic Source (CEEAS) , Ulrich'sWeb ve Çin merkezli CNKI: China National Knowledge Infrastructure tarafından da taranmaya başladık. Dergimizin yayın kalitesinin görünürlüğünü sağladığımız kadar indeks değerimizin yükseleceğini biliyor ve bu çerçevede çalışıyoruz. Bu aşamada bize destek sağlayan Yazım Desteği ekibine teşekkür etmemiz gerekiyor.

Bu sayıda toplamda dokuz çalışma ile karşınızdayız. Hadis dergimizin yayın politikalarından biri olan ülkemizdeki akademik üretimi ulusal ve uluslararası ilim dünyasına sunma çerçevesinde Türkiye'de hazırlanan akademik çalışmaların Arapça tanıtımlarını yayımlamayı stratejik bir hedef olarak belirlemiştik. Hamdolsun bu sayıda Türkiye'deki önemli iki akademisyenin hazırlamış oldukları bilimsel çalışmalar kitap değerlendirmesi bölümünde Arapça olarak yayımlanmaktadır. İnşallah bu birikim devam edecek ve elimizde önemli bir literatür oluşacaktır.

Arapça iki kitap değerlendirme yazısının dışında bir Türkçe kitap değerlendirmesi ve bir Arapça, beş Türkçe araştırma makalesi ile bu sayımız tamamlanmış bulunmaktadır. Arapça kitap değerlendirmelerimizin ilki Dr. Abdulaziz Muhammed'in kaleme aldığı ve Prof.Dr. Yavuz Ünal'ın "Hadisleri Tespitte Yöntem Sorunu (Akla Uygunluk - Akla Aykırılık)" isimli kitabını değerlendirdiği çalışma; diğeri ise Dr. Alaaddin Kiraz'ın hazırladığı ve Doç.Dr. Muammer Bayraktutar'ın İmâm Şâfi'nin Hadis Yorum Metodolojisi" isimli kitabını ele alan makaledir. Türkçe kitap değerlendirmesini ise Zeliha Beyza Taş "Ana Hatlarıyla Hadis Usûlü el-Evrâku'l Muğniye 'an Şurûhi'l-Beykûniyye" isimli çalışma çerçevesinde hazırlamıştır.

Arapça olarak Halim Medebbeur tarafından kaleme alınan araştırma makalesinde, Ebû Ca'fer en-Nahhât'ın Buhârî ravilerini merkeze aldığı eseri çerçevesinde hadis literatürünün en önemli eseri olan Buhârî'nin es-Sahîh'indeki raviler ele alınmaktadır. Türkçe makalelerin ilki olan, Dr. Mehmet Ali Çalgan'ın İbn Ebu Hâtîm'in el-İlel'indeki metin tenkidi prensiplerini ele aldığı çalışması güncel tartışmalara katkı sağlayacak mahiyette ve genişlikte bir çalışma olarak karşımıza çıkmaktadır. Dr. İbrahim Saylan, Medine İslam Üniversitesi Hadis Fakültesi Müfredatı ve Lisansüstü Tezleri üzerine geniş ve bilgilendirici bir makale ile farklı ülkelerdeki hadis eğitimine dair önemli bilgileri taktim etmektedir. Dr. Abdulhakim Ay'ın " 'Beş Şey Fıtrattandır' Hadisinin İsnâd ve Metin Açısından Analizi" isimli çalışması tek hadis çalışmalarına yeni bir katkı sağlamakta; Dr. Hasan Eryılmaz'ın "Nûreddin es-Sâbûnî (ö. 580/1184) Özelinde Mâtürîdî Düşüncede Haber Teorisi ve Hadislerin Kullanımı" şeklindeki makalesi ise kelam hadis ilişkisine dair tespit ve değerlendirmeler ihtiva etmektedir. Son olarak Dr. Hasan Küçükosman'ın "Bir Ansiklopedist Âlim Olarak İbn Kuteybe ve Rivayetleri Ele Alışı" isimli çalışması İslam düşünce tarihinin önemli alimlerinden İbn Kuteybe'nin çok yönlü profili ve bu profilin hadis değerlendirmelerine etkisini ortaya koymaya çalışmaktadır.

Görüleceği üzere bu sayımız da diğer sayılarımız gibi hadis ve sünnetle ilgili doyumsuz çalışmalardan oluşuyor. Her sayıda ifade ettiğimiz gibi karşınıza çıkan her sayının arkasında onlarca hocamızın emeği söz konusudur. Başta akademik çalışmalarını hazırlayan hocalarımız olmak üzere editörlerimiz, yayın ve danışma kurulumuzda bulunan tüm hocalarımızın büyük bir emeği söz konusu, hepsine ayrı ayrı teşekkür ediyor, sizleri akademik bir ziyafetle baş başa bırakıyor, iyi okumalar diliyoruz.

Daha nice sayılarda buluşmak ümidiyle...

Prof. Dr. Abdulvahap ÖZSOY

Baş Editör

EDITORIAL

Dear readers,

We are here again with the 9th issue of our Hadith journal. Praise be to Allah, who has given us the opportunity to produce 9 issues after we set out to publish a journal.

We continue to increase our publication standard day by day. In this process, in addition to field indexes such as Index Copernicus (Master Journal List), which had been indexing our journal before, we started to be indexed by well-known international field indexes such as EBSCO-Central & Eastern European Academic Source (CEEAS), Ulrich's Web and China-based CNKI: China National Knowledge Infrastructure. We know that our index value will increase as we ensure the visibility of the publication quality of our journal, and we work within this understanding. We have to thank the Yazım Desteği team for supporting us at this stage.

We are here with a total of nine articles and reviews in this issue. Within an aim of presenting the academic publications in our country to the national and international scientific world, which is one of the publication policies of our Hadith journal, we have set a strategic goal to publish the Arabic reviews of the academic works published in Turkey. In this issue, scientific studies prepared by two important academicians in Turkey are reviewed in Arabic in the book review section. Hopefully, such reviews will continue and we will have an important literature.

Apart from two book reviews in Arabic, this issue has been completed with one Turkish book review and one Arabic and five Turkish research articles. The first of our Arabic book reviews was Dr. Abdulaziz Muhammed's review of the book titled *The Problem of Method in Determining the Hadiths (Reasonableness - Contrary to Reason)*, written by Prof. Dr. Yavuz Ünal; the other review written by Dr. Alaaddin Kiraz is on Assoc. Prof. Dr. Muammer Bayraktutar's book titled *Imam Shafii's Methodology of Hadith Interpretation*. The Turkish book review written by Zeliha Beyza Taş is on the book titled *Hadith Usûlü el-Evrâku'l Muğniye 'an Şurûhi'l-Beykûniyye*.

In the research article written by Halim Medebbeur in Arabic, the narrators in Bukhari's es-Sahih, which is the most important work of hadith literature, are discussed within the framework of Abu Ja'fer en-Nahhat's work in which Bukhari narrators are focal topics. The first of the Turkish articles, Dr. Mehmet Ali Çalgan's study, which deals with the principles of text criticism in Ibn Ebu Hatim's al-Ilel, is of the nature and breadth that would contribute to current discussions. Dr. Ibrahim Saylan presents important information on hadith education in different countries with an extensive and informative article on the Faculty of Hadith Curriculum and Graduate Theses at the Islamic University of Medina. Dr. Abdulhakim Ay's work titled "The Analysis of the "Five things are characteristics of the fitrah" Hadith in terms of Isnâd and Text" provides a new contribution to the studies of single hadith; Dr. Hasan Eryılmaz's article titled "News Theory and Use of Hadiths in Maturidi Thought in the Specific of Nureddin es-Sabûnî (b. 580/1184)" contains discussions and evaluations on the relation between kalam and hadith. Finally, Dr. Hasan Küçükosman's work titled "Ibn Qutayba as an Encyclopaedist Scholar and His Handling of Narrations" tries to reveal the versatile profile of Ibn Qutayba, one of the important scholars of the history of Islamic thought, and the effect of this profile on hadith evaluations.

As can be seen, this issue, like our other issues, consists of engaging articles and reviews on hadith and Sunnah. As we have stated in every issue, behind every issue you come across, there is the effort of dozens of our scholars. Especially our researchers who submitted their manuscripts to our journal studies, and all our professors in our editorial and advisory board have made a great effort; we thank them all individually, offer you high quality articles and reviews and wish you a good reading.

Hoping to meet in many more issues...

Prof. Dr. Abdulvahap ÖZSOY

Editor-in-Chief

رئاسة تحرير المجلة

القراء الأعزاء،

نحن هنا مرة أخرى مع العدد التاسع من مجلة الحديث. الحمد لله الذي أتاح لنا الفرصة لإخراج 9 أعداد بعد أن شرعنا في إصدار مجلة. نستمر في زيادة معيار النشر لدينا يوماً بعد يوم، بالإضافة إلى الفهارس الدولية مثل Index Copernicus (قائمة المجلات الرئيسية)، والتي كانت تقوم بفهرسة مجلتنا من قبل، بدأنا في الفهرسة بواسطة فهارس دولية معروفة مثل EBSCO-Central & Eastern European Academic Source (CEEAS)، ويب أولريش ومقرها الصين: CNKI البنية التحتية الوطنية للمعرفة في الصين. نحن نعلم أن قيمة فهرسنا ستزداد لأننا نضمن وضوح جودة نشر مجلتنا، ونعمل في إطار هذا الفهم. علينا أن نشكر فريق Yazım Desteği لدعمنا في هذه المرحلة. نحن هنا مع ما مجموعه تسعة مقالات ومراجعات في هذا العدد. بهدف تقديم المنشورات الأكاديمية في بلدنا إلى العالم العلمي الوطني والدولي، وهو أحد سياسات النشر لمجلة الحديث لدينا، وضعنا هدفاً استراتيجياً لنشر المراجعات العربية للأعمال الأكاديمية المنشورة في تركيا. في هذا العدد، تتم مراجعة الدراسات العلمية التي أعدها اثنان من الأكاديميين المهمين في تركيا باللغة العربية في قسم مراجعة الكتاب. نأمل أن تستمر هذه المراجعات وسيكون لدينا مؤلفات مهمة.

بصرف النظر عن مراجعتين لكتاب باللغة العربية، فقد تم الانتهاء من هذا العدد بمراجعة واحدة لكتاب تركي وآخر عربي وخمس مقالات بحثية تركية. كانت أولى مراجعاتنا لكتابنا العربي هي مراجعة الدكتور عبد العزيز محمد لكتاب إشكالية منهج الثبوت من الحديث (موافقة العقل - معارضة العقل)، من تأليف الأستاذ الدكتور يافوز أونال. المراجعة الأخرى التي كتبها الدكتور علاء الدين كيراز كتاب الأستاذ الدكتور معمر بيراك طوتار بعنوان منهجية فهم الحديث عند الإمام الشافعي. مراجعة الكتاب التركي بقلم زليخة بيضاء طاش في كتاب أصول الحديث مع خطوطه الرئيسية: الاوراق المغنية عن الشروح البيقوني.

في المقال البحثي الذي كتبه حليم مدبر باللغة العربية، نوقش الرواة في صحيح البخاري، وهو أهم مؤلفات الحديث، في إطار عمل أبي جعفر النحات الذي يكون رواة البخاري موضوعات محورية فيه. أولى المقالات التركية، دراسة الدكتور محمد علي جالجان، التي تتناول مبادئ النقد النصي في كتاب العلل لابن أبي حاتم، ذات طبيعة واتساع من شأنه أن يساهم في المناقشات الحالية. يقدم الدكتور إبراهيم صابان معلومات مهمة عن مناهج كلية الحديث الشريف ورسائل الدراسات العليا بالجامعة الإسلامية بالمدينة المنورة. عمل الدكتور عبد الحكيم أي بعنوان "تحليل الحديث" خمس أشياء من الفطرة "من حيث الإسناد والمتن" يقدم مساهمة جديدة في دراسات الحديث الواحد. تحتوي مقالة الدكتور حسن اربيلماز بعنوان "نظرية الأخبار واستخدام الأحاديث في الفكر الماتريدي في خصوصية نور الدين الصابوني (ت. 580/1184)" على نقاشات وتقييمات حول العلاقة بين الكلام والحديث. أخيراً، يحاول عمل الدكتور حسن كوجكوسهان بعنوان "ابن قتيبة عالم موسوعي وطريقة تعامله مع الروايات" الكشف عن الصورة المتنوعة لابن قتيبة، أحد العلماء المهمين في تاريخ الفكر الإسلامي، وأثرها على تقييمات الحديث.

كما يتضح، فإن هذه العدد، مثلها مثل اعدادنا الأخرى، تتكون من مقالات ومراجعات حول الحديث والسنة. كما ذكرنا في كل عدد، وراء كل عدد تصادفها، هناك جهود يبذلها العشرات من علمائنا. خاصة أن باحثينا الذين قدموا مقالاتهم للنشر في المجلة، وجميع أساتذتنا في هيئة التحرير والاستشارات بذلوا جهداً كبيراً؛ نشكرهم جميعاً على حدة، ونقدم لك مقالات ومراجعات عالية الجودة ونتمنى لك قراءة جيدة.

أمل أن نلتقي في العدد القادم...

Prof. Dr. Abdulvahap ÖZSOY

رئيس التحرير